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ستاره ها در راه اروپا
ترانسفر تعدادي از فوتباليست هاي ايراني به ليگ هاي خارجي بازار نقل و 
انتقالات فوتبال كشورمان را داغ كرده است. در حالي كه بازيكنان كشورمان 
تمام تلاش شان را مي كنند تا با بازارگرمي رقم قرارداد خود را افزايش دهند، 
تعدادي نيز پيشنهادهاي اروپايي و آسيايي دارند. اخبار منتشر شده حاكي 
از آن است كه سروش رفيعي و كاوه رضايي قطعاً در فصل جديد در ليگ 
برتر ايران حضور ندارند و بازيكناني چون عليرضا بيرانوند، مهدي طارمي، 

احسان حاج صفي و رامين رضائيان نيز در صف انتقال هستند. 
جنجاليكانتقال

كاوه رضايي همان بازيكني است كه با رفتنش از استقلال حسابي سرو صدا 
به پا كرد. مهاجم آبي ها بي سرو صدا راهي اروپا شد و با تيم شارلواي بلژيك 
قرارداد همكاري بست. قرارداد رضايي براي يك فصلي كه پيراهن استقلال 
را پوشيد يك ميليارد و 600 ميليون بود و قطعاً در فصل آتي نيز اين رقم 
به 2ميليارد نزديك مي شد. با اين حال برخلاف آنچه انتظار مي رفت اين 
بازيكن بدون اطلاع قبلي و در شرايطي كه گفته مي شد، براي تمديد با تيم 
منصوريان به توافق رسيده با بلژيكي ها قرارداد امضا كرد. شارلوا براي يك 
فصل 200 هزار )كمتر از 900 ميليون تومان( يورو به رضايي خواهد داد. 
از آنجا كه رقم قرارداد يكي از ملاك هاي فوتباليست هاي امروزي ماست 
لژيونر ش��دن كاوه رضايي با اين مبلغ تعجب برانگيز محسوب مي شود. 
واكنش احساسي باشگاه استقلال به جدايي اين بازيكن هم در نوع خود 

جالب توجه بود تا جايي كه كار به بيانيه دادن نيز كشيد!
رفيعيدرليگقطر

هافبك پرسر و صداي سرخپوشان س��رانجام به يكي از تيم هاي حاشيه 
خليج فارس پيوس��ت. س��روش رفيعي نيم فصل اول فصل گذش��ته را 
براي تراكتورسازي بازي كرد و بعد از پايان دوران خدمت سربازي براي 
پرسپوليس به ميدان رفت. با آمدن رفيعي خيال برانكو راحت تر از قبل 
شد تا جايي كه سرمربي پرس��پوليس به هيچ وجه راضي به جدايي اين 
بازيكن تأثيرگذار نبود. منتها رفيعي خودش ترجيح مي داد پيشنهادهاي 
خارجي اش را به صورت جدي بررسي كند و حتي قبل از مشخص شدن 
تيم جديدش در صفحه شخصي خود خبر رفتنش را رسانه اي كرد. الخور 
قطر همان تيمي است كه سروش رفيعي با آن قرارداد بسته و پس از عيد 

فطر كارهاي نهايي قراردادش را انجام خواهد داد. 
دروازهبانقرضي

سنگربان پرسپوليس در قهرماني اين تيم در ليگ برتر نقش مهمي داشت 
و هواداران منتظرند تا يك بار ديگر عليرض��ا بيرانوند را در چارچوب تيم 
محبوب شان ببينند. با اين حال بيرانوند پيشنهاد خارجي دارد و به نظر 
مي رسد اين دروازه بان بدش نمي آيد به جمع لژيونرها اضافه شود. گفته 
مي شود باشگاه فنرباغچه براي به خدمت گرفتن بيرانوند وارد عمل شده 
و تلاش مي كند تا اين انتقال انجام ش��ود. يكي از روزنامه هاي تركيه روز 
گذشته مدعي شد سنگربان 24 ساله در صورت توافق با فنرباغچه مجبور 
است به عنوان دروازه بان سوم و البته قرضي راهي اين تيم شود. فابيو، گلر 
برزيلي فنرباغچه مصدوم شده و بايد هرچه سريعتر جاي خالي او پر شود. 
علاوه براين بازيكنان پرسپوليس خاطره خوبي از ترانسفر شدن به ليگ 
تركيه ندارند؛ بازگشت ناكام طارمي و رضائيان يكي از اين خاطرات تلخ به 
شمار مي رود. ولكان دميرل، دروازه بان ملي پوش تركيه رقيب اصلي بيرانوند 

خواهد بود. بيرانوند با پرسپوليس قرارداد پنج ساله دارد. 
پيشنهاداتجذاببرايطارمي

مهدي طارمي آقاي گل ليگ برتر فوتبال ايران چند پيشنهاد وسوسه انگيز 
از چند تيم خارجي دارد، پيش��نهادهايي كه ادامه هم��كاري اين بازيكن 
با پرسپوليس را تقريباً غيرممكن كرده اس��ت. مهاجم گلزن سرخپوشان 
گل هاي سرنوشت ساز زيادي به ثمر رسانده و همين مسئله نيز موجب شد 
در پايان فصل چند تيم، خواهان به خدمت گرفتن او باشند. شنيده ها حاكي 
از اين است كه طارمي از ليگ آلمان، اسكاتلند، يونان، هلند و بلژيك و قطر 
پيشنهاداتي دارد كه در اين بين پيشنهاد ديناموزاگرب مهم تر است. مسئولان 
اين باشگاه در خصوص انتقال طارمي به كرواسي با برانكو و رادشوويچ )بازيكن 
پرسپوليس( صحبت كرده اند. با توجه به اينكه يك سال از قرارداد اين بازيكن با 

سرخپوشان باقي مانده هنوز تكليف اين انتقال معلوم نيست. 
پيشبهسوييونانوبلژيك

احسان حاج صفي و رامين رضائيان از ديگر بازيكنان ايراني هستند كه در يك 
قدمي لژيونر شدن قرار دارند. سايت باشگاه پانيونيوس در خبري از احتمال 
جايگزيني احس��ان حاج صفي، ملي پوش كش��ورمان به عنوان جانشين 
ريسوانيس مدافع چپ خود خبر داد. به گفته اين سايت مسئولان باشگاه 
در حال پيگيري مراحل نهايي اين قرارداد هستند. در حال حاضر مسعود 
شجاعي تنها لژيونر ايراني پانيونيوس است. رامين رضائيان كه فصل پرفراز و 
نشيبي را پشت سر گذاشته مذاكراتي با تيم خنت بلژيك انجام داده است. 

حمايت ورزشكاران از آرمان قدس، قلبي است
روز قدس نماد وحدت و اراده امت اسلامي در 
مقابل جنايات رژيم صهيونيستي در فلسطين 
محس��وب مي ش��ود. اين روز تنها به قدس 
شريف مختص نمي ش��ود بلكه در اين روز 
ابرقدرت ها به اين واقعيت پ��ي مي برند كه 
ديگر در ممالك اسلامي نمي توانند پيشروي 
كنند. پرتاب موشك هاي س��پاه به مواضع 
داعشي ها در خاك س��وريه حساسيت روز 
قدس امسال را دوچندان كرده است؛ چراكه 
پاسخ كوبنده كش��ورمان زنگ خطري بود 
براي رژيم غاصب، آل سعود و هم پيمانان آنها. همانطور كه مقام معظم رهبري 
فرمودند صهيونيست ها 25 سال آينده را نخواهند ديد. جامعه ورزش ايران 
اسلامي اين بار و در روز قدس همانند ادوار گذشته در صحنه حاضر خواهد 
بود و همگام با مردم روزه دار كش��ورمان فرياد مرگ بر اسرائيل سرخواهند 
داد. اهالي ورزش همواره حمايت شان را از نظام مقدس جمهوري اسلامي و 
آرمان هاي انقلاب ثابت كرده اند و فردا نيز همسو با ساير اقشار جامعه انزجار 
خود را از وحشيگري هاي رژيم اشغالگر قدس اعلام خواهد كرد. ورزشكاران 
نيز مانند ساير مردم اميدوارند اين رژيم به زودي زود از صحنه روزگار حذف 
شود. همانطور كه گفته شد جامعه ورزشكاران هميش��ه و در هر شرايطي 
دست از حمايت كردن از ايران اسلامي و آرمان هايش برنداشته اند. همين 
ورزش��كاران درعرصه هاي بين المللي در حالي كه با رقباي سرسخت خود 
مبارزه مي كنند، هرگز حاضر به رويارويي با ورزشكاران رژيم اشغالگر قدس 
نخواهند شد. آنها سياست هاي نظام را با دل و جان مي پذيرند و به هيچ وجه با 
نمايندگان غاصب مصاف نمي دهند. اين كار آنها دلي است و در مراسم مختلف 
ملي چون 22بهمن و روز قدس همواره شاهد حضور پررنگ اهالي ورزش از 
تمامي رشته ها هستيم. بدون شك اين رفتار ورزشكاران علاوه براينكه قشر 
جوان كشورمان را تحت تأثير قرار مي دهد. ضمن اينكه بازتاب اين حركت 

خودجوش و مردمي در خارج از مرزهاي ايران به عينه ديده مي شود. 

 دريافت هاي ميلياردي
 مانع تجربه اندوزي واليبال

هميشه همنطور است، يك آدم كاربلد و كارشناس خيلي خوب مي تواند 
مشكلات و درد هاي پنهان حوزه فعاليت خود را پيدا كند، اين اولين قدم 
درمان معضلات است، اينكه بداني مشكل چيست و كجاست و بعد براي 
درمان آن نسخه پيچيد.  امروز ايگور كولاكوويچ همان كارشناس است و 
واليبال همان بيمار پر مشكل، كولاكوويچ مدت زمان زيادي نيست كه به 
ايران آمده و واليبال كشورمان را زير نظر گرفته است اما جاي خوشحالي 

دارد كه برخي دردهاي پنهان واليبال را به خوبي متوجه شده است. 
به جرئت مي توان گفت كه هيچ كدام از كارشناسان و مربيان بزرگ داخلي 
نمي توانستند به اين صراحت انگشت روي مبلغ قراردادهاي بازيكنان واليبال 
بگذارند چرائي اش را بايد در مجال ديگري بررسي كرد، اما كولا با ديدي 
باز از اين معضل حرف مي زند، اينكه قراردادهاي بازيكنان مطرح ايران دو 
يا سه برابر مبلغي است كه مي توانند از باشگاه هاي اروپايي بگيرند. دريافت 
چنين مبالغي باعث مي شود كه بازيكن واليبال هيچ تلاشي براي حضور در 
سطح اول باشگاهي دنيا نداشته باشد، بنابراين به راحتي از روش هاي نوين 

تمرينات و يادگيري فنون و علم روز واليبال دنيا دور مي ماند.
بازيكن واليبال ايران دو يا سه برابر مبلغ تيم هاي اروپا قرارداد مي بندد و 
با خيال راحت در كشور خود واليبالش را بازي مي كند. چنين بازيكني به 
طور حتم در شرايط پيچيده بازي و لحظات بحراني نمي تواند گره اي از 
كار تيم باز كند، چون اصولاً با چنين وضعيتي بيگانه است و آن را تجربه 
نكرده، بازيكناني از اين دست در تيم ملي همانگونه رفتار مي كنند كه در 
رقابت هاي ليگ جهاني 2017 همه شاهد آن بوديم. همه شاهد بوديم 
كه دست واليبال ايران براي همه رو بود، همان كاري را انجام مي داديم 
كه طي سال هاي قبل انجام داده بوديم، چرا؟ چون بازيكناني داريم كه از 
قافله يادگيري و آموزش روز دنياي واليبال عقب هستند، بزرگ هستند 
و زحمت زيادي مي كشند، اما به لحاظ تمرين و يادگيري عقب هستند، 
اينقدر طي س��ال هاي گذش��ته دريافت كرده اند كه ديگر جايي براي 
يادگيري نيست و اصلًا كوچك ترين زحمتي هم براي كسب آن به خود 
نمي دهند، طبيعي هم هست چرا وقتي در داخل پول خوب مي گيرد بايد 

رنج سفر و سختي هاي كار در تيم هاي حرفه اي را به خود بدهد؟
كولاكوويچ بر اين باور است كه بازيكنان واليبال ايران بايد حداقل يكبار بازي 
در ليگ هاي خارجي را تجربه كنند چون براي پيشرفت شان لازم است، اين 
نظر كارشناسي سرمربي تيم ملي است، اما آيا واليبال ايران براي عملي شدن 
اين نظر و به روز شد بازيكنان بزرگ و مطرح واليبال برنامه اي دارد، آيا خود 
بازيكنان حاضر هستند به قيمت به دست آوردن تجربه گرانبهاي حضور در 

ليگ  هاي خارجي قيد دريافت هاي دو، سه برابر ليگ ايران را بزنند؟
يكي از اصلي ترين دردهاي واليبال مشخص شده، داروي آن هم مشخص 
است، ولي بايد ديد آيا اين بيمار مي خواهد وارد روند درمان شود يا تصميم 
به ناديده گرفتن درد دارد، پول زياد و دريافت هاي ميلياردي معضل اول و 
آخر اين روزهاي ورزش است از فوتبال گرفته تا واليبال، حالا واليبال مورد 
بحث ماست، رشته اي كه مي تواند با هدايت درست و فراگيري همچنان بالا 
باقي بماند.  كولاكوويچ مي داند كجا آمده، مي داند با چه بازيكنان، منتقدان 
و هواداراني روبه روست، مي داند همين ها كه چنين دريافت هايي از واليبال 
دارند با يك شكست نااميد مي شوند و با يك پيروزي خود را صاحب همه 
چيز مي دانند، هر چند كه او اين مسئله را به هواداران نسبت مي دهد، اما 
مي دانيم و مي داند كه شاگردانش نيز دست كمي از هواداران ندارند.  درد 
مشخص شده، درمان نيز معلوم است، اما آيا واليبال ايران و برخي آدم هاي 
حاضر در آن به كولاكوويچ زمان لازم براي درمان اين درد را خواهند داد يا 
اينكه او نيز به سرنوشت مربيان سابق دچار مي شود و خيلي زود اين بيمار 

را با تمام درد ها، مشكلات و معضلاتش ترك مي كند. 

ديروزسالگردبازي
سعيد احمديان

   گزارش
تاريخ�ياي�رانو
امري�كادرج�ام
جهاني98بود،مسابقهايكهبازيقرنلقبگرفت
وديروزهمكنفدراسيونفوتبالآسيادرگزارشي
اينمسابقهرا»مادربازيها«ناميد،مسابقهايكه
19س�الازآنميگذرداماشيرينيپيروزيآن
هنوزكههنوزاس�تزي�رزبانايرانيهاس�ت.
31 خرداد 77، ورزش��گاه ژرلاند لي��ون، ميزبان 
حساس ترين مسابقه جام جهاني 98 بود، ايران 
– امريكا، اين بار نه در دنياي سياس��ت، بلكه اين 
بار در زمين مسابقه روبه روي هم قرار مي گرفتند، 
مسابقه اي كه هم براي ايراني ها و هم امريكايي ها 
حساسيتي فراتر از يك بازي ورزشي داشت و در 
نهايت تيم كش��ورمان با دو گل حميد استيلي و 
مهدي مهدوي كيا، دو بر يك امريكا را شكست داد 

تا يكي از شيرين ترين پيروزي هاي تاريخ فوتبال 
كشورمان در ليون ثبت شود. حميد استيلي زننده 
گل اول ايران كه از س��وي مجل��ه معتبر فرانس 
فوتبال به گل قرن مشهور ش��د، در مصاحبه اي 
كه س��ال 94 با خبرگزاري فارس داشت، درباره 
گلش گفته بود: »هنوز هم بعد از 17 سال كه آن را 
مي بينم برايم تازگي دارد. باور كنيد هربار كه اين 

گل را مي بينم مو به تنم سيخ مي شود.«
    

حساس��يت ها از لحظه قرعه كشي و قرار گرفتن 
اي��ران و امريكا در يك گروه آغاز ش��د، وقتي در 
قرعه كشي جام جهاني 1998 فرانسه، نام ايالات 
متحده امريكا و ايران در گروه F رقابت ها درآمد، 
رئيس فدراسيون فوتبال امريكا آن را » مادر تمام 
بازي ها« خواند. حالا 19 سال بعد هم اين موضوع 
بهانه اي براي گ��زارش AFC درباره آن بازي به 

يادماندني شده اس��ت. AFC درباره اين بازي 
نوشته: »19 سال قبل در چنين روزي جمهوري 
اسلامي ايران برابر امريكا  براي اولين بار در يك 
مسابقه اي كه اهميت بس��يار زيادي داشت قرار 
گرفت. اين براي اولين ب��ار بود كه ايران و امريكا 
در جام جهاني برابر هم ق��رار مي گرفتند. از اين 
بازي به عنوان مادر تمام بازي ها ياد ش��د و يكي 
از سياسي ترين بازي هاي تاريخ جام جهاني نيز 
لقب گرفت. اگر چه نگراني هايي درباره بازي بين 
ايران و امريكا وجود داشت و آن به خاطر مسائل 
سياسي بين دو كشور بود، ولي بازي هر چه كه 
بود به خوبي به پايان رس��يد. ايرانيان با گل هاي 
رز در ابتداي مسابقه به استقبال بازيكنان امريكا 
رفتند. گل ه��اي رزي كه نماد صلح محس��وب 
مي شود و دو تيم   در ابتداي مسابقه در كنار هم 

عكس يادگاري نيز گرفتند.«

    
يكي از حاشيه هاي اين مسابقه، تلاش گروه هاي 
تروريستي و معاند نظام براي خودنمايي بود، هدفي 
كه با هوشياري مسئولان كشورمان، منافقين در 
انجام آن ناكام ماندند. منافقين 7هزار بليت مسابقه 
را خريداري كرده بودند و در نظر داشتند در طول 
مسابقه اعتراض خود را نمايش دهند. حميد رضا 
آصفي، سفير وقت ايران در فرانسه، دو سال پيش 
در گفت وگويي كه با برنامه ورزش از نگاه 2 داشت، 
درباره تلاش هاي سفارت ايران براي برگزاري اين 
مس��ابقه توضيحاتي داد: »بازي ايران و امريكا در 
فرانس��ه در جام جهاني 98، چندين ماه كار ما را 
گرفت. من آن زمان سفير ايران در فرانسه بودم و از 
چهار يا پنج ماه قبل و زماني كه مشخص شد ايران با 
امريكا همگروه است، سختي هاي كار ما شروع شد. 
چراكه منافقين تمام تلاش خود را براي فعاليت در 
اين مس��ابقه و بهره برداري از اين بازي آغاز كرده 
بودند. پيش از آغاز ب��ازي و در اردوي تيم ملي كه 
بوديم، رئيس دفتر رهبر معظ��م انقلاب از ايران با 
بنده تماس گرفتند و اين مسئله را عنوان كردند كه 
رهبري گفته اند به بچه هاي تيم ملي بگوييد نگران 
نباشند و اين بازي را خواهند برد. بعد از بازي هم 
ديديم كه همين شد و حرف رهبري درست درآمد. 

تيم ملي آن بازي را برابر امريكا برد. 
منافقين براي ب��ازي ايران و امري��كا برنامه ريزي 
كرده بودند. ما در سفارتخانه تعداد 2 تا 3 هزار بليت 
خريداري كرده و به گروهي از ايراني ها داديم، اما 
منافقين نيز براي خود بليت تهي��ه كرده بودند و 
براي اين بازي برنامه داش��تند. آنها مي خواستند 
وارد ورزش��گاه ش��وند، اما م��ا با پليس فرانس��ه 
هماهنگي هايي را انجام داده بوديم كه از ورود افراد 
مشكوك جلوگيري كند. اما آنها سه پيراهن را روي 
هم پوشيده بودند و وقتي روي سكو ها نشستند، 
دو پيراهن روي خ��ود را درآورده و پيراهن زيرين 
خود را نمايان كردند. منافقين سكوهاي روبه روي 
دوربين هاي تلويزيوني را اشغال كردند تا بتوانند از 
اين طريق خودي نشان دهند. روي پيراهن زيرين 
هم تصويري از سركرده منافقين قرار داشت. همانجا 
ما سريعاً سراغ مس��ئولان تلويزيوني و كارگردان 
تلويزيوني مس��ابقه رفتيم و بع��د از مذاكراتي كه 
داشتيم آنها به تمام دوربين هاي تلويزيوني بازي 
دستور دادند كه هيچ نماي بسته اي از تماشاگران 
را به تصوير نكشند. سرانجام هم اينگونه شد و شما 
اگر بازي ايران و امريكا را ببينيد هيچ تصويري از 
حضور منافقين كه اتفاقاً لباس هاي يكدستي هم 
پوشيده بودند تا بهتر ديده شوند، در بازي ايران و 

امريكا نمي بينيد.«
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حميد عابدي

رئيس سابق سازمان بسيج 
ورزشكاران

از حمايت پرس خوشحالم 
كريس��تيانو رونالدو مهاجم رئال مادريد در واكن��ش به صحبت هاي 
فلورنتيو پرس رئيس اين باش��گاه گفت: »از اين حمايت خوش��حالم، 
دوس��ت داش��تم خيلي زودتر چنين اظهاراتي را بش��نوم، من پس از 
پايان جام كنفدراسيون ها با پرس صحبت مي كنم و تصميم نهايي را 

درخصوص ماندن يا رفتن خواهم گرفت.«
------------------------------------------------------------

مورينيو مالياتش را پرداخت كرده 
پس از ليونل مس��ي و كريس��تيانو رونالدو، خوزه مورينيو نيز از سوي 
دادستاني اسپانيا به عدم پرداخت ماليات متهم شد. اين ادعا در حالي 
مطرح شده كه سرمربي منچستر از طريق شركت پيگير امور حقوقي اش 
بيانيه و سندي صادر كرده است كه ادعاي اسپانيايي ها را رد مي كند، در 
اين بيانيه آمده است: »مورينيو هيچ اخطار يا ابلاغيه اي دريافت نكرده 
است، ضمن اينكه او بيش از 26 ميليون يورو ماليات ميانگين 41 درصد 

درآمدش در طول حضور در اسپانيا را پرداخت كرده است.«
------------------------------------------------------------

فناوري بود ما قهرمان مي شديم
آرسن ونگر، سرمربي آرسنال معتقد اس��ت كه اگر فيفا پيش از اين به 
فكر استفاده از فناوري براي كمك به داوران افتاده بود، 11 سال پيش 
شايد به جاي بارسلون مردان او قهرمان اروپا مي شدند. ونگر مي گويد: 
»در فينال سال 2006 آرسنال يك بر صفر جلو افتاد، اما در 14 دقيقه 
پاياني دو گل خورد و در نهايت بازي را دو بر يك باخت كه در آن بازي 

گل اول بارسا مشكوك به آفسايد بود.«
------------------------------------------------------------

قدرداني شيلي از امنيت روس ها
آرتو سالا، رئيس فدراسيون فوتبال شيلي از روس ها به دليل برگزاري 
خوب جام كنفدراس��يون ها تقدير كرد، وي گفت: »ما بسيار قدردان 
چنين سازماندهي و امنيتي در جام كنفدراسيون ها هستيم، ما مي دانيم 
كه با توجه به حوادث اخير در اروپا زمان زيادي فقط صرف امنيت شده 

است و به همين خاطر از اين افراد تشكر مي كنيم.«

شيوا نوروزي

فريدون حسن

روايتيمتفاوتازبازيايران– امريكادرجامجهاني98

منافقين ناكام »مادر تمام بازي ها«

شب به ياد ماندني در شيرخوارگاه آمنه
هرچند كه جامعه ورزش همواره در رسيدگي به وضعيت محرومان و حضور در 
فعاليت هاي خيرخواهانه اجتماعي جلودار بوده است و چهره ها و بزرگان ورزش 
ايران هميشه مرام پهلواني خود را به رخ كشيده اند، اما ماه رمضان فرصتي 
استثنايي است براي ورزش و ورزشكاراني كه دغدغه مردم را دارند، سه شنبه 
شب جمعي از ورزشكاران و رؤساي فدراسيون ها با حضور در شيرخوارگاه آمنه 
از كودكان حاضر در اين مركز عيادت و با آنها همكلام شدند. دانشور، ملي پوش 
دوچرخه سواري پيراهنش را اهدا كرد، مهدي تاج دست به جيب شد و محسن 
مسلمان به همراه خواهران منصوريان در كنار سيامك نعمتي با بچه ها عكس 

يادگاري گرفتند، لحظه هاي نابي كه مايه افتخار جامعه ورزش است. 

مي خواهيم در روسيه بهترين تيم داوري باشيم
عليرضا سخندان، كمك داور برجسته ايران 
كه طي س��ال هاي گذش��ته موفقيت هاي 
زيادي را در كنار عليرضا فغاني و محمدرضا 
منصوري تجربه كرده، اين بار حضور در جام 
كنفدراسيون هاي آس��يا را تجربه مي كند 
آنهم با قضاوت آلمان -شيلي:» قطعاً يكي از 
سخت ترين بازي هاي اين تورنمنت را قضاوت مي كنيم. اما تيم داوري 
ايران در سه، چهار سال گذشته يكي از آماده ترين تيم هاي داوري در سطح 
دنيا بوده  و به عنوان بهترين تيم داوري آسيا شناخته مي شود. اميدوارم 
اين بار هم بتوانيم قضاوت هاي خوبي داشته باشيم. جام كنفدراسيون ها، 
يكي از معتبرترين تورنمنت هاي فيفا و همچنين آخرين تورنمنت رسمي 
فدراسيون جهاني فوتبال قبل از جام جهاني است كه نحوه عملكرد داوران 

در آن،  تأثير بسزايي در انتخاب داوران جام جهاني دارد.«

  چـهـره ها 

پوست اندازي واليبال زمان مي خواهد 
عدم ميدان دادن به بازيكنان جوان، عمده 
انتقادي اس��ت كه پس از ناكامي در ليگ 
جهاني واليبال ب��ه كولاكوويچ ش��د. اما 
داورزني معتقد است بايد به سرمربي تيم 
ملي زمان داد: »طبق قانون مجبور بوديم در 
ليگ امسال از هشت بازيكن قبلي استفاده 
كنيم. همين مسئله و حضور تيم هاي اميد و جوانان در رقابت هاي 
جهاني مانع از آن شد از ظرفيت اين دو رده سني در تيم بزرگسالان 
استفاده كنيم. اما بنا بر نيازهايي كه تيم بزرگس��الان دارد كم كم 
پوست اندازي در اين تيم صورت مي گيرد. بازيكنان بسيار خوبي در 
رده هاي اميد و جوانان در اختيار داريم كه به صورت مرحله به مرحله 
به تيم ملي بزرگسالان تزريق مي شود؛ ولي بايد به كولاكوويچ زمان 

داده شود، پوست اندازي زمان مي خواهد و كم كم انجام مي شود.«

استراليايي ها مشتري جديد كرش
بحث جداي��ي كرش از فوتب��ال ايران از 
همان روزهاي نخس��ت نشستنش روي 
نيمكت تيم ملي مطرح بوده و حالا يك 
سايت استراليايي، ادعاي جالبي مي كند: 
»صحبت ها حاكي از آن است كه كرش 
بعد از جام جهاني 2018 علاقه مند است 
تا هدايت تيم   ملي استراليا را بر عهده بگيرد. خصوصاً كه جدايي 
آنژه پوستچ اوغلو، بعد از جام جهاني روسيه از تيم ملي استراليا 
تأييد شده. قرارداد كرش نيز بعد از جام جهاني به پايان مي رسد و 
به نظر مي رسد او قصد ترك ايران را دارد. كرش عملكرد خوبي با 
تيم   ملي ايران داشته و اين تيم را از رده66 فيفا به رده 30رسانده 
و به يكي از تيم هاي خوب آسيا تبديل كرده، اما مشكلات متعدد 

و مسائل غيرفوتبالي باعث نارضايتي او شده است.«

ف��ردا روز جهان��ي قدس اس��ت، روزي ب��ه ي��ادگار مانده از 
امام خميني)ره( رهبر فرزانه انقلاب اسلامي، روزي كه ملت 
مسلمان ايران در دفاع از مردم مظلوم فلسطين به خيابان ها 
مي آيند تا ثابت كنند هيچ گاه از اصول اوليه انقلاب و نظام خود 
عقب نشيني نخواهد كرد.  فردا روز جهاني قدس است، فردا را 
البته بايد متفاوت تر از روزهاي قدس گذشته توصيف كرد، امروز 
استكبار جهاني شمشير را وقيح تر از گذشته براي ايران اسلامي 
بيرون كشيده و در اين راه سران مرتجع عرب منطقه نيز با او 
همراه هستند، آل س��عود وآل خليفه و ديگر مزدوران عرب 
منطقه به نمايندگي از امريكا و انگليس و رژيم صهيونيستي 
مقابل ايران اسلامي قرار گرفته اند، فردا روز امتحان است، روز 
امتحان من و تو، روزي كه بايد پاسخ مناسب و دندان شكني 

به خائنان مسلمان جهان بدهيم.  جامعه ورزش ايران بدون 
ترديد مانند تمامي سال هاي گذشته باز هم به ميدان خواهد 
آمد، به ميدان مي آيد تا نش��ان دهد وقتي پاي منافع ملي و 
اهداف بزرگ انقلاب اسلامي و رهبر فرزانه آن در ميان است، 
هيچ تفاوتي بين قشرهاي مردم وجود ندارد. بزرگ و كوچك 
فردا چنان به ميدان مي آييم كه مزدوران منطقه اي امريكا و 
رژيم صهيونيستي بار ديگر مشتي محكم از مردم قهرمان ايران 
اسلامي بخورند، مشتي همتراز و قدرتمند مانند موشك هايي 
كه قلب داعش را نشانه رفت و باعث سربلندي ايران اسلامي 
شد، فردا لبيك گويان به خواسته هاي مقام معظم رهبري به 
ميدان مي آييم تا نش��ان دهيم قدرت ايران اسلامي تنها در 

موشك هايش خلاصه نمي شود. 

فردا، مشت محكم جامعه ورزش بر دهان مزدوران استكبار 

ايران 3 برابر ليگ هاي ديگر پول مي دهد
زمان زيادي از حضور كولاكوويچ در ايران نمي گذرد. با وجود اين س��رمربي جديد تيم ملي واليبال در 
همين زمان كوتاه به خوبي دريافته است كه ش��اگردانش به دليل دريافت هاي بالا 
حاضر به ترك ايران و بازي در ليگ هاي ديگر نيس��تند. حال آنكه او معتقد است 
واليباليست هاي ايران نيازمند اين تجربه هستند: »واليبال بعد از فوتبال، دومين 
ورزش پرطرفدار ايران است. س��تاره هاي واليبال ايران بسيار معروف و محبوب 
هستند و در اماكن عمومي از آنها در خواست عكس و امضا مي شود. در اين مدت كم 
متوجه شدم واليباليست هاي ايراني هيچ تمايلي براي بازي در خارج از كشور ندارند 
چون قراردادهاي بسيار خوبي در ايران مي بندند. قرارداد بازيكنان مطرح 
واليبال ايران، دو، سه برابر مبلغي است كه مي توانند از باشگاه هاي 
اروپايي بگيرند. در ضمن باشگاه هاي ايراني، سيستم تمرين 
پيشرفته اي دارند كه نش��ئت گرفته از ليگ سطح بالاي 
آنهاس��ت. با اين حال من معتقدم كه آنها بايد حداقل 
يك بار بازي در ليگ هاي خارجي را تجربه كنند، چون 
براي پيشرفت آنها لازم است. بازيكنان ايراني با حضور 
در ليگ هاي خارجي، تجربه بسيار گرانبهايي كسب 
خواهند كرد و با روش هاي نوين و متفاوت تمرين آشنا 
مي ش��وند ياد مي گيرند كه چطور در شرايط بحراني و 

پيچيده بازي، مشكل تيم را حل كنند.«

معنوي نژاد ايتاليايي مي شود!
تيم ملي واليبال ايران ليگ جهاني را با ناكامي پشت سر گذاشت. با وجود اين اما درخشش محمد جواد 

معنوي نژاد، چشم بسياري را به خود خيره  كرده و او را با پيشنهادات فراوان اروپايي 
مواجه كرد. اما مهمترين پيشنهاد معنوي نژاد جوان، از باشگاه ورونا ايتاليا بود. نيكولا 
گربيچ، سرمربي صربستاني ورونا كه از هفته دوم رقابت هاي ليگ جهاني در تهران 
مجذوب بازي معنوي نژاد شده بود،  زمينه عقد قرارداد با اين بازيكن را فراهم كرد. 
قراردادي كه به گفته معنوي نژاد، 60- 70 درصد مراحل امضاي آن طي شده و 

هفته آينده نهايي مي شود: »سال گذشته نيز از ايتاليا پيشنهاداتي داشتم اما 
به دليل سن و تجربه پايين و قرارداد داشتن با پيكان پاسخ مثبت 

ندادم، اما امسال شرايط رفتنم به سري A مهياست و از رفتن 
به اين ليگ معتبر استقبال مي كنم.« پيش از اين هم البته 

بازيكنان ايران پيشنهادهاي زيادي از باشگاه هاي اروپايي 
به خصوص س��ري A ايتاليا داش��تند كه دستمزدهاي 

بالا و راحتي در ايران، مان��ع از حضور آنها در ليگ هاي دنيا 
ش��ده بود. اما معنوي نژاد كه در خصوصيات اخلاقي نيز 
منحصر به فرد نشان داده است، مي گويد پول در اولويت 
او قرار ندارد و فعلًا به پيش��رفت فكر مي كند و در اين 
ميان بازي در سري A ايتاليا مي تواند براي هر بازيكني 

تجربه اي منحصر به فرد باشد.

دنيا حيدري
  واليبال


